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ПРОТОКОЛ 

№ 7 

 
Днес, 23.05.2024 г., от 16.00 ч. в зала 304 на община Шумен се състоя 

заседание на ПК по „Екология, селско стопанство и води”. 

 

На заседанието присъстваха:  

Светлозар Начев    - председател 

Васил Тодоров     - зам.-председател  

Павел Караиванов           - член 

Златин Кайряков                    - член  

Александър Денев           - член. 

Отсъстват по уважителни причини: 

Димитър Александров            - член 

Гюнай Тефиков            - член.  

 

На заседанието присъстваха още: г-н Хр. Павлов - секретар на община 

Шумен; арх. Н. Симеонов - заместник-кмет „Строителство и екология“;  г-н 

Н. Колев - заместник-кмет по „Икономическо развитие“; ; г-н Р. Въков - ст. 

юрисконсулт; г-жа М. Иванова - техн. сътрудник към дирекция „Устройство 

на територията“; журналисти.   

 

Заседанието беше открито и ръководено от председателят на ПК г-н 

Св. Начев.   

 

Г-н Св. Начев - „Колеги, предлагам да разгледаме точките, резолирани 

до нашата комисия от Консултативния съвет. Има и допълнителна точка, 

внесена от г-н П. Павлов, относно: „Актуализация на Правилник за 

организацията и дейността на Общинския съвет, неговите комисии и 

взаимодействието му с администрацията на община Шумен“. Предлагам да 

гласуваме отделно дали да разгледаме днес допълнителната докладна 

записка.“ 

 

 

С 0  гласа „за”, без „против” и 5 „въздържали се” комисията не приема 

да бъде разгледана допълнителната точка, внесена от г-н П. Павлов. 

 

 

С 5  гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” комисията прие 

следния   
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ДНЕВЕН РЕД: 

 
I. Докладни записки за предстоящата сесия:   

1. Предложение за одобряване на общата численост и структура на 

общинската администрация на община Шумен - докладна записка от 

проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 10 от дневния ред на 

сесията/; 

2. Искане от началника на Общинска служба по земеделие - гр. 

Шумен, за обезщетяване със земи от общинския поземлен фонд - 

докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 22 

от дневния ред на сесията/; 

3. Даване на съгласие за приемане на дарение на новоизграден 

обект: „Външен водопровод за жилищна сграда“ с обща дължина 618.00 

метра в поземлен имот с идентификатор 83510.426.10, местност „ГОРЕН 

СУСУРЛУК“, находящ се в град Шумен, община Шумен - докладна 

записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 23 от дневния 

ред на предстоящата сесия/; 

4. Одобряване на годишен план за ползване на дървесина през 2024 

г. и осигуряването на прогнозно количество дървесина за общинските 

структури от общински горски територии /ОГТ/, собственост на Община 

Шумен за отоплителен сезон 2024-2025 г. - докладна записка от проф. Хр. 

Христов - кмет на община Шумен  /т. 24 от дневния ред на предстоящата 

сесия/; 

5. Осигуряване на количества дърва за огрев от Общинските 

горски територии /ОГТ/ и утвърждаване цена на същите, предоставени 

за общинските структури за отоплителен сезон 2024/2025 г. - докладна 

записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 25 от дневния 

ред на предстоящата сесия/. 

II. Текущи докладни записки: 

1. Писмо от М. Карова - гражданин, относно рязане и сеч на 

дървета на ул. „Кирил и Методий“ и ул. „Македония“  /по електронната 

поща/. 

 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА  

Докладни записки за предстоящата сесия 

 

1. Предложение за одобряване на общата численост и структура на 

общинската администрация на община Шумен - докладна записка от 

проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 10 от дневния ред на 

сесията/. 

 

Г-н Хр. Павлов - „Идеята, която предлагаме е да се запази общата 

численост на основния и допълнителния щат, без да имаме промяна в 

бройките. Правим само вътрешна структурна промяна в дирекциите и в 
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някои от длъжностите. Основното е, че създаваме нова дирекция с 

наименование „Европейски политики, екология и туризъм“. Тя ще има два 

отдела - „Европейски политики, програми и проекти“ и „Екология и 

туризъм“. Тук ще има и нов заместник-кмет. Идеята е да сведем 

организацията до линейна структура, за да може по-лесно да се управлява. 

Освен това да се отдели, тъй като в момента има възможност общината да 

кандидатства по много проекти, програми, има много грандове, които могат 

да се използват. Има фронт за работа, но това трябва да се организира, да се 

привлекат средства, за да може да се реализира и цялата програма, която е 

заложил кмета за своето управление. Защо са екологията и туризма там? 

Считаме, че те също могат да се възползват до голяма степен от тези 

програми.  До сега не е имало бройки по туризъм в щата на администрацията. 

Сега предлагаме първоначално две бройки. По екология също има много 

проекти. Има много средства за управление. Само 36 млн. лв. са по програма 

„Въздух“. Идеята е да се обособят в една дирекция, да се даде възможност на 

новия заместник-кмет и хората, които ще работят в тази дирекция да могат да 

реализират и да усвоят по-голямата част от средствата, които се предлагат. 

От дирекция „Бюджет и финанси“ се изваждат „Човешки ресурси“ и се 

прехвърлят в дирекция „Гражданска регистрация, информационно правно 

обслужване“. Там става отдел „Бюджет и ТРЗ“. В дирекция „Гражданска 

регистрация, административно, правно обслужване и логистика“ създаваме 

два нови отдела - „Правно осигуряване и ЗОП“ и „Човешки ресурси, 

административно, информационно обслужване и логистика“. Идеята е да се 

съсредоточат всички юристи на едно място и ЗОП-а, с цел да може по-лесно 

да се координира работата. Да може в последствие да се оценява и да се води 

отчетност на действията в общината по това направление. До скоро не 

можехме да отговорим какви дела се водят от общината, кой ги води? Идеята 

е всичко да се съсредоточи на едно място. По отношение на дирекция 

„Устройство на територията“ - от тук излизат еколозите, но двата отдела си 

остават. Завишаваме бройките с две на този етап в „Инвестиции и 

благоустройство“. Идеята е там да има специалисти, които могат да работят 

по техническите задания, да стават ръководители на проектите, които се 

изпълняват и така да можем да осъществим цялата инвестиционна програма, 

която се предвижда в общината. Дирекция „Образование, наука и култура“ си 

остава по същия начин, като засилваме дейността в областта на младежките 

дейности и спорт. Дирекция „Социална политика и здравеопазване“ също не 

се променя. Тук са тримата експерти, подпомагащи дейността на ОбС. По 

предложение на Председателя на ОбС и на общински съветници добавяме 

още една бройка към експертите, която е в допълнителния щат. По 

отношение на главните специалисти по кметствата - в шест кметства към 

момента са били на 8 часа, правим ги на 4 часа работно време. Идеята е с 

напредващата дигитализация по-голямата част от дейността, която се 

извършва от главните специалисти по кметства да се съсредоточи в 

общината, да осъществим идеята за обслужване „на едно гише“. Всички 

документи да се издават тук. Към Приложение № 4 има едно щатно 
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разписание на длъжностите в местна дейност, от 13 броя. Това са 

специалисти, които са работили в областта на образованието. След като 

детските градини минават на делегирана дейност, четири щатни бройки 

остават незаети. Сега предлагаме наименованието да стане „Други дейности 

по образование и реализиране на проекти в строителството“. Тези четири 

свободни бройки ще станат експерти и специалисти в строителството. Пак 

идеята е да се засили възможността да се назначат специалисти в областта на 

строителството и инвестициите.“ 

Г-н Зл. Кайряков - „Въпрос за дирекция „Екология и туризъм“ - каква е 

логиката за създаването на тази дирекция?“ 

Г-н Хр. Павлов - „Идеята е да се използват възможностите на всички 

тези европейски проекти, за да може да се реализират в общината. 

Екологията според нас минава там, защото първо, че е приоритетно 

направление, в което трябва да се работи и близката връзка с проектите, 

които могат да се използват в екологията. Това е идеята да се отделят 

самостоятелно, за да може да се назначи още един човек в екологията.“  

Г-н Зл. Кайряков - „Към новия ресор оперативно ще минат ли някои от 

общинските предприятия на подчинение?“  

Г-н Хр. Павлов - „Най-вероятно ще мине ОП „Чистота“ и 

туристическото предприятие. Така предвиждаме, тъй като там са 

съсредоточени екологията и чистотата, и съответно туризма. Туристическото 

предприятие знаете, има съвместна дейност и с културата, там са масовите 

прояви. Това трябва да се прецизира според мен, как точно ще бъде на 

подчинение.“ 

Г-н Св. Начев - „Аз подкрепям г-н Кайряков за екологията и туризма.“   

Г-н Зл. Кайряков - „По ОП „Въздух“ през следващия мандат ще има два 

големи проекта, които ще се реализират. Единият ще бъде във връзка с ФПЧ, 

свързан е с озеленяването на града и ще е на стойност 7 млн. лв. 

Предполагам, че там голяма част от дейностите и в последствие, 

устойчивостта ще бъде поета от ОП „Паркове и обредни дейности“. Другият 

голям проект ще бъде за биоразградими отпадъци със стойност около 18 млн. 

лв. Там оператор на системата при всички положения ще бъде ОП „Чистота“. 

Това е много тежък ресор. Да не говорим, че общината няма стратегия какво 

ще се прави с отпадъците в следващите години и екологията да е заедно с 

туризма, не е удачно. Казвам го като член на комисията по екология.“ 

Г-н Хр. Павлов - „Идеята е да се извади екологията от дирекция 

„Устройство на територията“ като самостоятелна, защото започват да се 

реализират много проекти. Според нас така ще бъде по-лесно управлявана, 

ако е в отделен отдел. Ако е в строителството, става много тежко 

управлението.“  

Г-н Зл. Кайряков - „Погледнато по този начин, европейски пари ще има 

и в културата, и в здравеопазването, и в строителството. Няма да има ресор, в 

който да няма европейски средства. Просто казвам, че проблемите в 

екологията общината тепърва ще трябва да ги решава. Те са много скъпи, 
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много трудоемки и изискват много голям потенциал - експертен, строителен, 

защото там е свързано с проектиране на инсталации.“   

Г-н Св. Начев - „Колеги, ако нямате повече въпроси, предлагам да 

преминем към гласуване на проекта за решение от докладната записка.“ 

 

С 0 гласа „за”, без „против” и 5 „въздържали се” ПК  взе следното 

решение: Не приема докладната записка.    

 

 

2. Искане от началника на Общинска служба по земеделие - гр. 

Шумен, за обезщетяване със земи от общинския поземлен фонд - 

докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 22 

от дневния ред на сесията/. 

 

Г-н Н. Колев - „Докладната записка е във връзка с ново заснимане на 

язовирите и на границите на имотите, които попадат там. Тъй като има 

промяна в границите, засегнатите собственици на имоти би трябвало по 

закон да бъдат обезщетени със земи от общинския поземлен фонд. 

Процедура, която я е имало и назад във времето.“  

 

С 5 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК  взе следното 

решение: Подкрепя докладната записка.   

 

 

3. Даване на съгласие за приемане на дарение на новоизграден 

обект: „Външен водопровод за жилищна сграда“ с обща дължина 618.00 

метра в поземлен имот с идентификатор 83510.426.10, местност „ГОРЕН 

СУСУРЛУК“, находящ се в град Шумен, община Шумен - докладна 

записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 23 от дневния 

ред на предстоящата сесия/. 

 

Г-н Св. Начев - „Това е стандартна процедура, при която частен 

инвеститор изгражда външен водопровод. След това го дарява на община 

Шумен, а тя го дава за управление на АВиК.“ 

Г-н Р. Въков - „Този водопровод вече е изграден, съществува с всички 

разрешения. Трябва да бъде вкаран в АВиК по съответния ред, т.е. първо 

трябва да мине в собственост на общината, да се заведе в активите ѝ. След 

това да бъде прехвърлен на АВиК. Затова предлагаме тази докладна записка.“ 

 

С 5 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК  взе следното 

решение: Подкрепя докладната записка. 
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4. Одобряване на годишен план за ползване на дървесина през 2024 

г. и осигуряването на прогнозно количество дървесина за общинските 

структури от общински горски територии /ОГТ/, собственост на Община 

Шумен за отоплителен сезон 2024-2025 г. - докладна записка от проф. Хр. 

Христов - кмет на община Шумен  /т. 24 от дневния ред на предстоящата 

сесия/. 

 

Няма коментари по докладната записка.  

 

С 5 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК  взе следното 

решение: Подкрепя докладната записка. 

 

 

5. Осигуряване на количества дърва за огрев от Общинските 

горски територии /ОГТ/ и утвърждаване цена на същите, предоставени 

за общинските структури за отоплителен сезон 2024/2025 г. - докладна 

записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 25 от дневния 

ред на предстоящата сесия/. 

 

Г-н Зл. Кайряков - „Ние имаме горски територии, които сме ги отдали 

за стопанисване от Държавно горско стопанства. Те си определят цената на 

рязане, на извозване на дървесината. Те са държавна структура.“ 

Г-н Св. Начев - „Ние плащаме цената на услугата.“ 

 

С 5 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК  взе следното 

решение: Подкрепя докладната записка. 

 

 

 

ПО ТОЧКА ВТОРА  

Текущи докладни записки  

 

1. Писмо от М. Карова - гражданин, относно рязане и сеч на 

дървета на ул. „Кирил и Методий“ и ул. „Македония“  /по електронната 

поща/. 

 

Г-н Св. Начев прочете писмото от г-жа М. Карова. 

 

Г-н П. Караиванов - „Всички бяхте свидетели когато падна снега 

миналата година и колко изпочупени клони и дървета имаше. Имаше и 

повредени автомобили. Общината беше блокирала, общинското предприятие 

не можеше да насмогне да извозва падналите клони. Затова смятам, че трябва 

да има санитарна сеч. Има специалисти, които отговарят за това и мога да 

кажа, че и гражданите инициират подписки за орязване на клони.“ 
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Г-н В. Тодоров - „Категорично смятам, че там, където дърветата пречат 

на инсталации, трябва да се подрязват. Трябва да се обследват редовно 

зелените зони, всяко дърво трябва да има паспорт. Трудно е, но може да се 

направи. Не да се изненадваме, че дърво е паднало върху кола, върху човек.“   

Г-н Зл. Кайряков - „През 2014-2015 г. беше започнала да работи такава 

система, с GPS-координати. Не знам до къде стигна? Докато бях директор на 

общинското предприятие, за рязането на дървета винаги предварително е 

имало комисия, в нея винаги е имало поне лесовъд. За по-сериозни групи 

дървета като Градската градина, дърветата на бул. „Мадара“, сме викали и 

инженер-лесовъд и ландшафтен архитект. Мисля, че и сега продължава тази 

практика. Никой не си е позволявал да реже на приумица. Рязането „на 

глава“ на много места е продиктувано основно от „Енерго про“, защото 

техните комуникации на много места не са подземни. Ако не се изрежат 

клони, при един вятър гражданите остават без ток. Дърветата или трябва да 

се махнат изцяло, или да се промени короната им така, че да не пречат 

клоните.“ 

Г-н М. Маринов - журналист - „Това, което липсва е информация за 

обществеността. Общината трябва винаги да дава информация за дърветата, 

които предстои да бъдат премахнати, по какви причини, на коя дата и т.н. 

Тогава ще намалеят значително подобни писания.“ 

Арх. Н. Симеонов - „За всяко рязане, кастрене си има издадена изрична 

заповед, подписана от кмета. На ден се издават до 15 подобни заповеди. По 

отношение на обследването на дърветата - в момента има работна група, 

която обхожда целия град, през пет години. Тази година трябва отново да се 

направи преглед на дърветата. Започнала е работа комисията и ще събере 

необходимата информация. Също, тази информация трябва да влезе в ГИС-

системата, работим и в тази насока. Затова са тези структурни промени, 

искаме да имаме ГИС-отдел в ТСУ. Обследванията не са евтини, ползват се 

специални скенери.“  

Г-н Зл. Кайряков - „Още преди десетина години бях поканил фирма за 

обследване на дърветата в Градската градина и по бул. „Мадара“. Това 

начинание е много скъпо. Може общината да си купи такава техника и сама 

да си прави обследванията. Обследването на едно дърво отнема и много 

време, на ден могат да се правят две или три дървета. Цената преди десетина 

година беше около 200 лв. на дърво. Сега сигурно е доста по-висока. Другият 

проблем за зелената част е, че това е едно от малкото места, където има 

място за механизация, но без да пипне човешка ръка не става. През годините 

се направиха много проекти, но като се направи един парк, кой ще го 

поддържа? Миналата година се създадоха 50-70 дка паркове сумарно, 

увеличихме щата за механизатори. Трябва да се мисли и за поддръжката на 

зелените площи, не само да бъдат създавани.“ 

Арх. Н. Симеонов - „Ние увеличаваме зелените площи и в 

междублоковите пространства. Идеята е тези безстопанствени площи да 

бъдат постепенно облагородени. Съответно, ще ни трябва поддръжка.“ 
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Г-н Зл. Кайряков - „Има единни норми в озеленяването, от 1988 г. е 

последния справочник. За всяко едно действие има нормовреме. Съобразно 

това нормовреме, нуждите на града и площите на града, числеността на 

озеленяването трябва да е 107 човека. До 2000 г. БКС-то е било около 100 

човека. В момента озеленяването е 40 човека. Няколко пъти съм внасял тази 

структура, но трябва да се реши кое ни е приоритет. Защото ще направим 

едни хубави площи, но няма да има кой да ги поддържа.“ 

 

ПК пренасочва писмото от г-жа М. Карова относно рязане и сеч на 

дървета на ул. „Кирил и Методий“ и ул. „Македония“, към общинска 

администрация за компетентно мнение и становище. 

 

 

Поради изчерпване на дневния ред заседанието беше закрито в 16.40 ч. 

 

 

 

 

 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ на ПК:  /П/ 

                 /Св. Начев/ 

 

 

 

 

 

ПРОТОКОЛЧИК:  /П/ 

     /М. Шарбанова/ 


